
ΕΡΩΤΗΣΗ

Αθήνα, 24-05-2022

Της: ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑΣ – ΧΑΪΔΩΣ Βουλευτού Β’ Πειραιώς 

ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό  Εθνικής Άμυνας

ΘΕΜΑ: «Δίκαιη κατανομή των προερχομένων πόρων από την κράτηση ποσοστού 4%

επί της αξίας δαπάνης για εξοπλιστικά προγράμματα των Ενόπλων Δυνάμεων» 

Κύριε Υπουργέ,

Σε σχετική επιστολή της Ένωσης Αποστράτων Αξιωματικών Στρατού τονίζεται ότι, η Ένωση

έχει  πολλές  φορές  στο  παρελθόν  αναφέρει  σε  κρατικούς  φορείς  το  ζήτημα  της  άδικης

κατανομής των πόρων που προέρχονται  από την κράτηση του 4% επί  των δαπανών του

ΥΠΕΘΑ για την άμυνα, καθόσον, αυτό αποτελεί για τους αξιωματικούς του Στρατού Ξηράς, εν

ενεργεία  και  αποστράτους,  μείζον θέμα άνισης  μεταχείρισης  και  άδικης συμπεριφοράς της

Πολιτείας προς αυτούς. Όπως χαρακτηριστικά αναφέρεται στην επιστολή:  «Σύμφωνα με την

ισχύουσα νομοθεσία επί  των δαπανών του ΥΠΕΘΑ που αφορούν την άμυνα,  υπολογίζεται

κράτηση 4% επί της καθαρής αξίας της δαπάνης, η οποία αποδίδεται στα Μετοχικά Ταμεία

(ΜΤ) των Ενόπλων Δυνάμεων, ξεχωριστά στο καθένα και αναλόγως του ποιος Κλάδος εκτελεί

την προμήθεια». Συνεχίζουν οι ως άνω, τονίζοντας ότι: «Προσφάτως πληροφορηθήκαμε ότι ο

ΑΝ.ΥΠ.ΟΙΚ., κ. Σκυλακάκης, με επιστολές του προς το ΥΠΕΘΑ αντιτίθεται στην καταβολή στα

ΜΤ  των  Ενόπλων  Δυνάμεων  των  ποσών  που  προέρχονται  από  το  4%  και  το  2%  των

εξοπλιστικών προγραμμάτων, θεωρώντας ότι με τα νέα εξοπλιστικά προγράμματα, τα έσοδα

αυτά θα εκτοξευτούν πολύ πάνω από το δημοσιονομικό πρόγραμμα, προερχόμενα, μάλιστα,

από δανεισμό της χώρας και προτείνει να τροποποιηθούν τα ποσοστά των κρατήσεων ώστε να

προκύπτουν μικρότερα έσοδα των ΜΤ. Συγκεκριμένα προτείνει τα έσοδα αυτά συνολικά να μην

υπερβαίνουν  το  μέσο  όρο  των  ποσών  της  προηγούμενης  πενταετίας  προσαυξημένο  κατά

50%». Υπογραμμίζουν οι εκπρόσωποι της ανωτέρω Ένωσης, παράλληλα ότι: «Η κράτηση 4%

έχει θεσμοθετηθεί ως αντιστάθμισμα στην ανύπαρκτη εργοδοτική εισφορά που για όλους τους

άλλους  υπαλλήλους  και  τους  δημοσίους  λειτουργούς  ακόμη  και  για  τους  αστυνομικούς

υπαλλήλους, πλην των στρατιωτικών, ανέρχεται σε 3%. Οι στρατιωτικοί είναι οι μόνοι δημόσιοι

λειτουργοί  που δεν έχουν επίσημη επικουρική ασφάλεια  και  οι  μόνοι  για τους οποίους δεν

καταβάλλει η Πολιτεία εργοδοτική εισφορά ύψους 3%». 
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Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:

1. Σκοπεύετε να προχωρήσετε στην άρση της αδικίας δεκαετιών, μοιράζοντας ομοιόμορφα με

βάση την αρχή της ισονομίας, τα ποσά που προβλέπεται να μοιραστούν στους απόστρατους

αντί  εργοδοτικής  εισφοράς,  αντισταθμίζοντας  με  αυτόν  τον  τρόπο  τη  μη  θεσμοθετημένη

επικουρική σύνταξη των στρατιωτικών;

2. Συμφωνείτε  στο  ότι,  η  οποιαδήποτε  κατανομή,  δεν  μπορεί  να  βασίζεται  σε  αυθαίρετα

σενάρια,  ούτε  σε  διευθετήσεις  κλαδικών συμφερόντων,  αλλά σε  αρχές,  που επιβάλουν τα

ανωτέρω ποσά να διανέμονται  αντί  εργοδοτικής εισφοράς προς όλους τους εργαζομένους

στρατιωτικούς και όχι σε Φορείς,  όπως τα Γενικά Επιτελεία ή τα Μετοχικά Ταμεία,  άρα θα

πρέπει να διανέμονται αναλόγως του αριθμού των ατόμων που ανήκουν στον κάθε φορέα και

όχι δια του τρία (όσοι και οι Φορείς); Αν ναι, προτίθεσθε να προβείτε σε επί τούτου ενέργειες

συμβατές με την σχετική παραδοχή;

3. Συμφωνείτε στο ότι, θα ήταν δικαιότερο η διοχέτευση των ανωτέρω πόρων να γίνει προς

τους  Ειδικούς  Κλάδους  Οικονομικής  Ενίσχυσης  Μερισματούχων  («ΕΚΟΕΜ»),  αντί  των

Μετοχικών Ταμείων, με δεδομένο ότι οι συνταξιούχοι της «ΕΛ.ΑΣ.» ήδη λαμβάνουν εργοδοτική

εισφορά, μέσω του επικουρικού τους ταμείου; Αν ναι, προτίθεσθε να προβείτε σε επί τούτου

ενέργειες συμβατές με την σχετική παραδοχή;

Η Ερωτώσα Βουλευτής

ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ
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